
Faunabescherming  wil  via
opmerkelijke omweg een einde
aan de jacht op de Veluwe
 

Demissionair minister Christianne van der Wal (Natuur) neemt
nog  deze  maand  een  besluit  over  een  verzoek  van  de
Faunabescherming om de Veluwe aan te wijzen als ‘speciale
beschermingszone’ voor de wolf. Een dergelijke aanwijzing zou
betekenen dat er een einde komt aan de jacht op herten en
wilde zwijnen in het natuurgebied, dieren waarop de wolf zelf
ook jaagt.

Herrie en onrust
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Hoe schuw zijn de wolven nog?

Volgens de Faunabescherming is een jachtverbod noodzakelijk om
de prooidieren van de wolf, die zelf al Europese bescherming
geniet, te beschermen tegen jagers. Woordvoerder Harm Niesen
van de natuurclub zorgt de jacht op edel- en damherten en
wilde  zwijnen  voor  herrie  en  onrust  in  het  bos.  ,,Overal
verkeer en geluid en dat allemaal buiten de paden”, zegt hij
in De Telegraaf. ,,Erg verstorend voor de wolven die juist
jagen op herten en zwijnen.”

Als de Veluwe de status van ‘speciale beschermingszone’ voor
de wolf zou krijgen, zou dat betekenen dat het ministerie de
jacht in het Natura-2000-gebied aan banden zou moeten leggen.

Weinig begrip
Het verzoek aan de minister stuit alvast op zeer weinig begrip
van Seger van Voorst tot Voorst, directeur van het Nationale
Park De Hoge Veluwe. ,,De Faunabescherming doet dit verzoek
alleen maar omdat ze één doel hebben: een totaal jachtverbod”,
stelt hij in De Telegraaf. ,,Het zijn echter de jagers die
selecteren en soorten niet laten uitsterven, terwijl wolven
pakken  wat  ze  pakken  kunnen  en  geen  rekening  houden  met
ondergrenzen van aantallen prooidieren.”

Wolvensnacks
Volgens Van Voorst tot Voorst zijn het juist de wolven die het
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grofwild op de Veluwe enorm schuw hebben gemaakt. ,,Dat gaat
ten  koste  van  de  wildzichtbaarheid.  Daarnaast  richten  de
wolven grote schade aan aan de biodiversiteit. Niet alleen
grote  grazers  als  herten,  reeën,  wilde  varkens,  moeflons,
koeien, paarden en gescheperde schapen worden gepakt, maar ook
kleine zoogdieren verdwijnen als een soort wolvensnacks. De
jacht in ons gebied is bovendien geen doel, maar het sluitstuk
van beheer ter bescherming van beschermde flora en natuurlijke
bosverjonging.

Hypothetische situatie
De kans dat de minister het verzoek van de Faunabescherming is
overigens te verwaarlozen, zo blijkt uit een formulering van
haar  woordvoerster.  Ze  spreekt  van  een  ‘vooralsnog
hypothetische  situatie’.  Een  eventuele  ‘speciale
beschermingszone’ zou op zijn vroegst pas aan de orde zijn in
2029, tien jaar na de eerste voortplanting van de wolf.

Landschapsgebruik  van  wild
verandert door de komst van
de wolf

In 2015 keerde de wolf terug in Nederland. ARK
Rewilding  Nederland,  de  Zoogdiervereniging  en
Faunabeheereenheid  Gelderland  bespraken  onlangs
hoe het mogelijk is om het natuur- en faunabeheer
op  de  Veluwe  te  laten  meegroeien  met  de
aanwezigheid van wolven.
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Het landschapsgebruik van wild verandert als gevolg van de
komst van de wolf. De mens is niet langer als enige van
invloed op de aantallen zwijnen en herten. De meeste wolven
leven  in  natuurgebieden  en  jagen  op  daar  levende  herten,
reeën, zwijnen en kleiner wild zoals hazen. 

Ecologen, natuurbeheerders en wildbeheerders menen de invloed
te zien van wolven op gedrag en aantallen van herten, zwijnen
en  reeën.  Naast  sterfte  door  afschot  en  incidenten  zoals
aanrijdingen, is er predatie door wolven bij gekomen. Iets om
in het wildbeheer rekening mee te houden.

Hoe de interactie tussen wolf, aas en aaseters precies zit,
moeten de komende jaren in kaart worden gebracht. Wanneer meer
bekend  is  over  de  voedselbehoefte  van  wolven  in  het
Nederlandse  landschap,  kan  ook  in  relatie  tot  het  beheer
worden ingeschat of en zo ja hoeveel er in het faunabeheer
rekening moet worden gehouden met de aanwezigheid van wolven. 

Er zijn ook juridische randvoorwaarden voor faunabeheer die
voortvloeien uit de beschermde status van de wolf. Als gevolg
van de strikte bescherming is onder meer het ‘opzettelijk
verstoren’ van wolven verboden, en zijn overheden verplicht
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actief ‘instandhoudingsmaatregelen’ voor wolven te treffen.

 

Zie  ook  voor  meer  informatie:  ARK  Rewilding
Nederland,  21/02/2023
 

Faunaschade  op  Gelderse
natuurpercelen  niet  langer
vergoed

De provincie Gelderland geeft vanaf 1 november geen
tegemoetkoming meer bij faunaschade op natuurpercelen.
Dat geldt ook op natuurgraslanden in ganzenrustgebieden
waar  dat  de  laatste  jaren  nog  wel  het  geval  was.
Daarmee wordt stapeling van natuurbeheervergoeding en
faunaschades  voorkomen.  Voor  natuurpercelen  die
meerjarig worden verpacht en waarbij het contract voor
15  mei  2022  is  afgesloten,  geldt  een  tijdelijke
uitzondering op de nieuwe regel. Voor deze percelen mag
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tot 2025 wel een tegemoetkoming in faunaschade worden
aangevraagd.
 

Het besluit betekent dat voor faunaschade die zich voordoet op
gronden van het Gelders natuurnetwerk geen tegemoetkoming meer
kan worden aangevraagd bij BIJ12. Het gaat om percelen die met
een beheertype op de kaart staan in het natuurbeheerplan van
de provincie Gelderland. Ze vallen onder het Subsidiestelsel
Natuur en Landschap en hebben primair een natuurfunctie, geen
landbouwfunctie.

Met het invoeren van de nieuwe beleidsregels vervalt ook de
toets op landbouwkundige beperkingen in Gelderland. Zo hoeven
boeren met gepachte percelen met landbouwkundige beperkingen
niet  langer  een  pachtovereenkomst  aan  te  leveren  bij  een
aanvraag om een tegemoetkoming. Dit maakt het aanvraagproces
eenvoudiger.

De  tegemoetkoming  in  faunaschade  is  oorspronkelijk  bedoeld
voor  landbouwbedrijven  die  voor  hun  bedrijfsvoering
afhankelijk zijn van de gewasopbrengst van hun gronden. De
tegemoetkoming  compenseert  de  gemiste  inkomsten.
Natuurpercelen worden niet primair ingezet voor de landbouw.
Bovendien hebben deze gronden een lagere economische waarde en
opbrengst dan grond met een landbouwbestemming.

Toch werd hier in een groot aantal gevallen een tegemoetkoming
in schade voor verleend. De provincie Gelderland vindt dat
niet  langer  passend.  Verder  is  het  zo  dat  eigenaren  van
natuurpercelen  –  naast  een  vergoeding  voor  faunaschade  –
meestal  ook  subsidie  vanuit  het  Subsidiestelsel  Natuur  en
Landschap krijgen. Met de nieuwe beleidsregels wordt stapeling
van natuurbeheervergoeding en faunaschades voorkomen.

 

bron: BIJ12, 08/12/2022
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Faunabeheereenheid
Gelderland:  dit  jaar  minder
afschot van zwijnen
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nheid Gelderland mikt op het afschieten van 2577 wilde zwijnen
op de Veluwe.

De Faunabeheereenheid zegt dat nu het jachtseizoen voor de
deur  staat,  meldt  Omroep  Gelderland.  Het  aantal  is  flink
minder dan in de periode 2021 – 2022. Toen schoten jagers nog
zo’n 9.000 zwijnen af.

De Faunabescherming zegt blij te zijn dat er dit jaar minder
zwijnen  worden  afgeschoten  maar  wil  liever  gisteren  dan
vandaag dat de jacht volledig wordt gestopt.

De Koninklijke Jagersvereniging is ervan overtuigd dat jagen
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noodzakelijk is en blijft. Woordvoerder Elsemieke Ruifrok legt
schriftelijk uit: “Wij bepalen niet zelf hoeveel dieren er
jaarlijks worden afgeschoten. De aantallen worden bepaald door
de provincie, die op basis van eerder uitgevoerde tellingen en
afschotcijfers  een  faunabeheerplan  opstelt.  Hierin  staat
precies hoeveel dieren er per gebied geschoten mogen worden”,
aldus de regionale omroep.

Veel minder afschot van wilde
zwijnen  nodig  geacht  op  de
Veluwe
 

 

De  doelstelling  voor  het  afschot  van  wilde  zwijnen  op  de
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Veluwe  voor  de  komende  periode  tot  aan  februari  is
aanmerkelijk  lager  dan  in  voorgaande  jaren.  De  afgelopen
winter gold als het slechtste mastjaar sinds 2003. Het gevolg
was dat er meer zwijnen een natuurlijke dood stierven. De
overblijvende dieren zijn zwakker en kregen daardoor minder
biggen. Daardoor hoeven er minder dieren gedood te worden voor
de in maart 2023 gewenste doelstand. 

Het streefaantal is circa 1350 wilde zwijnen op de Veluwe in
het  voorjaar.  Die  doelstand  werd  jarenlang  niet  gehaald,
blijkt  uit  tellingen  van  de  Faunabeheereenheid  Gelderland.
Sinds 2013-2014 is het aantal gestegen van 2341 tot 8845 wilde
zwijnen in 2021-2022. In het afgelopen seizoen werden er 7690
wilde zwijnen afgeschoten. Hoewel de doelstand daarmee opnieuw
niet bereikt is, ligt de doelstelling voor de komende maanden
fors lager. Er wordt ingezet op afschot van 2577 dieren.

Vergoedingen  faunaschade  in
Gelderland gewijzigd

https://www.nojg.nl/vergoedingen-faunaschade-in-gelderland-gewijzigd/
https://www.nojg.nl/vergoedingen-faunaschade-in-gelderland-gewijzigd/


Gedeputeerde Staten van Gelderland gaan geen faunaschade op
natuurgrond meer vergoeden. Het gaat om schades op grond die
met een tegemoetkoming van de overheid is afgewaardeerd van
landbouwgrond naar natuur en waarbij de grondbezitter ook nog
een beheersvergoeding krijgt. 

Het Gelderse provinciebestuur heeft daarnaast het eigen risico
geschrapt bij schades aangericht door de bever, das, lynx,
otter en wilde kat. Door het eigen risico van 5% met een
jaarlijks minimum van 250 euro per aanvrager was de drempel om
schade door dassen en bevers te melden hoog. Het betreft vaak
relatief kleine schades die nu te veel buiten beeld blijven.
Dat kwam het draagvlak voor bescherming van deze dieren niet
ten goede.

De provincie voert samen met terreinbeherende organisaties een
evaluatie  uit  naar  kostprijzen  voor  natuurbeheer  en
opbrengsten uit pacht van natuurgraspercelen. Verwacht wordt
dat pachter en verpachter daarop zullen anticiperen bij het
sluiten  van  de  pachtovereenkomsten  voor  2023.  Voor  die
gevallen  waar  een  meerjarig  pachtcontract  loopt,  stelt  de
provincie een overgangstermijn tot 2025 voor.
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bron: LTO Noord, 20/07/2022

Landelijke  vrijstelling  vos
weer van kracht in Gelderland

Afgelopen week maakte de Faunabeheereenheid Gelderland bekend
dat het advies om geen gebruik te maken van de landelijke
vrijstelling voor de vos is ingetrokken. Dit betekent dat de
vos in Gelderland vanaf heden weer bejaagd kan worden in het
kader van de landelijke vrijstelling.

De rechtbank Midden Nederland deed in maart de uitspraak dat
de landelijke vrijstelling voor het doden van de vos onbevoegd
in de Regeling natuurbescherming is opgenomen. De rechtbank
verklaarde daarmee de bepaling onverbindend ten aanzien van de
vos. Als gevolg hiervan gaven meerdere Faunabeheereenheden het
advies om geen gebruik te maken van de landelijke vrijstelling
voor de vos. Op dit moment heeft de minister deze rechterlijke
uitspraak nog niet nader geduid.

De Faunabeheereenheid Gelderland heeft inmiddels besloten het
advies, om de vos niet te beheren, in te trekken na intensief
overleg  met  juristen  en  de  provincie  Gelderland.  De
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faunabeheereenheid ziet geen noodzaak meer om geen gebruik te
maken van de landelijke vrijstelling voor het doden van de
vos. Wat dit ingetrokken advies van de Faunabeheereenheid van
Gelderland betekent voor de andere provincies is momenteel
onduidelijk.

De  Hoge  Veluwe  kraakt
onderzoeksrapport  ‘De  wolf
terug in Nederland’

Woensdag 02 februari 2022

De overheid maakt beleid ten aanzien van wolven en zegt zich
hierbij  te  baseren  op  onafhankelijk  wetenschappelijk
onderzoek. In het Interprovinciaal wolvenplan (IPO 2019) wordt
het huidige beleid ten aanzien van de wolf beschreven. Met het
voornemen  om  het  huidige  beleidsplan  te  herzien  werd
Wageningen Environmental Research gevraagd een onafhankelijk
onderzoek  te  doen  dat  antwoord  moest  geven  op  25
onderzoeksvragen  die  het  toekomstige  beleid  zullen
beïnvloeden. Deze factfinding study genaamd ‘De wolf terug in
Nederland’ werd onlangs gepubliceerd.
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Stichting  Het  Nationale  Park  De  Hoge  Veluwe  heeft  grote
bedenkingen bij het kader, de gebruikte rekenmethoden en de
onafhankelijkheid van het rapport.

In  de  eerste
plaats  wordt
in het rapport
puur  gekeken
naar één enkel
facet  van
natuur  en
landschap,
zijnde  de
wolf.  Dit
terwijl beheer van soorten, habitats en landschappen vraagt om
een integrale benadering van het ecosysteem. Beleid moet dan
ook veel meer vanuit die brede kijk en visie worden opgesteld,
anders ontstaat er een disbalans in het geheel. Dat is nu met
de wolf, ondersteund door deze studie, ook aan de hand.

In de tweede plaats vraagt het Park zich af of er voldoende
diepgravend  onderzoek  is  gedaan  naar  onderliggende  data,
waarom slechts delen van geciteerde conclusies worden gebruikt
en  waarom  verschillende  (Europese)  onderzoeken  niet  worden
gebruikt.

Zo weerlegt het Park de stelling dat honden veel meer schade
aan  schapen  toebrengen  dan  wolven.  Onvergelijkbare
onderzoeksmethodieken en twijfelachtige rekenmethoden die in
het  onderzoek  worden  gebruikt  bepalen  de  in  het  rapport
herhaalde stelling dat jaarlijks 4.000 tot 13.000 schapen ten
prooi vallen aan honden en vossen en dat schade door wolven
daarmee  vergeleken  verwaarloosbaar  is.  Het  Park  rekent  op
basis van de gebruikte data echter voor dat als 1 wolf 15
schapen doodt daar meer dan 6.000 honden voor nodig zijn.

Ten laatste, en wellicht het meest zorgwekkend, worden de
objectiviteit  en  de  onafhankelijkheid  van  het  rapport  in
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twijfel  getrokken.  Zo  is  het  rapport  geschreven  door
uitgesproken voorstanders van de aanwezigheid van de wolf in
Nederland.  Daarnaast  werd  het  rapport  niet  door  een
onafhankelijk wetenschappelijk expert gecontroleerd, maar door
een directe collega van de hoofdauteur. Het zorgt voor een
situatie waarin de slager zijn eigen vlees keurt en heeft
daarmee een hoog WC- eend-gehalte.

Haar bedenkingen aangaande het rapport heeft de directie van
het Park gedeeld met de betrokken opdrachtgevers met daarbij
de  oproep  om  de  discussie  over  het  nieuw  te  vormen
wolvenbeleid  breder  te  voeren  en  om  een  nieuw  integraal
onderzoek te laten doen door onbevooroordeelde buitenlandse
wetenschappers met ruime ervaring met wolven.

Het is voor Het Nationale Park De Hoge Veluwe van groot belang
dat beleid stoelt op een afweging van alle (natuur)belangen.
Een integrale landschaps- en ecosysteembenadering waarvan de
wolf onderdeel uitmaakt, is daarbij essentieel. Het Park is
van mening dat het rapport ‘De wolf terug in Nederland’ niet
zelfstandig  in  die  missie  kan  slagen  en  dus  niet  zonder
inachtneming van de overige betrokken belangen aan het beleid
ten grondslag kan worden gelegd. 

In de bijlagen bij dit persbericht treft u de brief met titel
‘brief  rapport  wolf  terug  in  Nederland’  die  naar  de
opdrachtgevers werd gestuurd en de weerlegging van de stelling
dat circa 4.000 – 13.000 schapen ten prooi vallen aan honden
en vossen.

Brief rapport “De wolf terug in Nederland”
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